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Abstrakt slovak 
 

VOLLMAR, Oliver Christian: Riadenie vývoja stratégií mikro a makro usporiadania 
pre prepojené dopravné a dopravníkové systémy v závislosti od priepustnosti a 
okrajových parametrov výrobných jednotiek. [Dizertačná práca] – Univerzita 
Komenského v Bratislave. Fakulta managementu; Katedra stratégie a podnikania – 
Školiteľ: Prof. Ing. Miloš Hitka, PhD. Bratislava: UK, 2021 
 
Riadenie interdisciplinárneho rozvoja zohráva vo výrobnom priemysle významnú 
úlohu. Platí to aj pre vývoj variantov mikro a makro usporiadania z hľadiska zloženej 
výroby alebo výroby  so zameraním na automatizované alebo poloautomatické výrobné 
stanice. Tie sú ovplyvnené technickými, logistickými, obchodnými a strategickými 
požiadavkami a plánovaním. Zaznamenaním všetkých ovplyvňujúcich faktorov od 
riadenia logistiky a riadenia výroby až po plánovanie usporiadania prenosových 
systémov sa vyvíjajú metódy výpočtu, klasifikácie a hodnotenia, ktoré sú k dispozícii 
vo forme kľúčových údajov. Tieto sa zase používajú pri projektovom riadení pri výbere 
a optimalizácii prenosových systémov pri plánovaní mikro prostredia. Tento krok 
plánovania a vývoja predchádza plánovaniu makro usporiadania. Tiež ho ovplyvňuje a 
umožňuje obojsmerný pohľad. Kľúčové údaje sa určujú aj pomocou analýz a stratégií 
hodnotenia. To vytvára možnosť prostredníctvom riadenia znalostí a procesov 
generovať výberovú stratégiu pre vývoj a plánovanie celkového systému prenosu, ktorý 
sa možno uplatniť pri riadení projektov a ich vývoja. 
 
Kľúčové slová: Doprava a logistika vo výrobných systémoch, vývoj koncepcie, 
prepojená výroba, výber usporiadania, mikro usporiadanie a makro usporiadanie vo 
výrobných závodoch, výber dopravného systému, výrobné jednotky 
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Abstract english 
 

VOLLMAR, Oliver Christian: Development management of micro and macro layout 
strategies for linked transport and conveyor systems depending on the throughput and 
boundary parameters for production units. [Dissertation Thesis] – Comenius University 
in Bratislava. Faculty of Management; Department of Strategy and Entrepreneurship – 
Supervisor: Prof. Ing. Miloš Hitka, PhD. Bratislava: Comenius University in Bratislava, 
2021 
 
Interdisciplinary development management plays a significant role in the manufacturing 
industry. This also applies to the development of micro- and macro-layout variants from 
the perspective of composite production or manufacturing. The focus is on automated 
or semi-automated production stations. These are influenced by technical, logistical, 
business and strategic requirements and planning. By recording all factors from logistics 
management and production management that have an influence on the layout planning 
for transfer systems, procedures for calculation, classification and evaluation can be 
developed, which are made available in form of key figures. These in turn are used in 
project management for the selection and optimization of transfer systems in micro-
layout planning. This planning and development step precede and influences the macro-
layout planning and allows for a bidirectional view. Key figures are also determined by 
means of analyses and evaluation strategies. This makes it possible to use knowledge 
and process management to generate a selection strategy for the creation and planning 
of an overall transfer system, which can be used in project and development 
management. 
 
Keywords: transport and logistics in production systems, concept development, inter-
linked production, layout selection, micro layout and macro layout in production ma-
chines, transport system selection, production units. 
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Abstrakt deutsch 
 

VOLLMAR, Oliver Christian: Entwicklungsmanagement von Mikro und Makro Lay-
outstrategien für verkettete Transport- und Fördersysteme in Abhängigkeit von Durch-
satz und Randparametern von Fertigungseinheiten. [Dissertation Arbeit] – Comenius 
Universität in Bratislava. Fakultät für Management; Stuhl für Strategie und Unterneh-
mung. – Betreuer: Prof. Ing. Miloš Hitka, PhD. Bratislava: Comenius-Universität in 
Bratislava, 2021 
 
Das interdisziplinäre Entwicklungsmanagement spielt in der produzierenden Industrie 
eine signifikante Rolle. Dies betrifft auch die Erarbeitung von Mikro- und Makrolay-
outvarianten unter dem Gesichtspunkt der Verbundproduktion oder Fertigung. Im 
Schwerpunkt bezogen auf automatisierte oder semiautomatische Produktionsstationen. 
Beeinflusst werden diese durch technische, logistische, betriebswirtschaftliche als auch 
strategische Anforderungen und Planungen. Durch Erfassung aller Einflussfaktoren aus 
dem Logistikmanagement sowie dem Produktionsmanagements auf die Layoutplanung 
von Transfersystemen werden Vorgehensweisen zur Berechnung, Klassifizierung und 
Bewertungen entwickelt, welche in Kennzahlenform verfügbar gemacht werden. Diese 
wiederum finden Verwendung im Projektmanagement im Rahmen der Auswahl und 
Optimierung von Transfersystemen in der Mikrolayoutplanung. Dieser Planungs- und 
Entwicklungsschritt ist dem der Makrolayoutplanung vorgelagert und beeinflusst diesen 
ebenso und ermöglicht eine bidirektionale Betrachtung. Ferner erfolgt die Kennzah-
lenermittlung durch Analysen und Bewertungsstrategien. Hierdurch wird die Möglich-
keit geschaffen durch Wissen- und Prozessmanagement eine Auswahlstrategie für die 
Entwicklung und Planung eines Gesamttransfersystems zu generieren, welche im Pro-
jekt- und Entwicklungsmanagement Anwendung finden kann.  
 
Schlüsselwörter: Transport- und Logistik in Produktionsanlagen, Konzeptentwicklung, 
Verkettete Produktion, Layoutauswahl, Mikro- und Makrolayout in Fertigungsanlagen, 
Transportsystemauswahl, Produktionseinheiten. 
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